
Лајчак  се  сусрео  са
Силајџићем  и  Човићем:
Европски  програм  мора  бити
приоритет у БиХ

Високи представник, Мирослав Лајчак, имао је данас у Сарајеву
одвојене  сусрете  са  чланом  Предсједништва  БиХ,  Харисом
Силајџићем, и предсједником ХДЗ-а БиХ, Драганом Човићем. Током
ових  састанака  високи  представник  је  са  саговорницима
разговарао  о  реализацији  пет  циљева  и  два  услова  које  је
утврдио Савјет за имплементацију мира, уставној реформи, те о
европској перспективи БиХ.

“Јасно је да Управни одбор Савјета за имплементацију мира неће
моћи  да  донесе  одлуку  о  затварању  OHR-а  на  предстојећем
састанку, с обзиром да пет циљева и два услова још увијек нису
испуњени. Министри вањских послова ЕУ су јасно ставили до
знања  да  је  испуњење  циљева  и  услова  утврђених  од  стране
Савјета за имплементацију мира од кључног значаја за процес
европских интеграција, те да БиХ не би требало да разматра
могућност пријављивања за чланство док се то не оконча. То је
питање  кредибилитета  БиХ”,  изјавио  је  високи  представник
Лајчак.

Важно је да се настави дијалог између страначких лидера и у
оквиру институција о најважнијим отвореним питањима, с обзиром
да не постоји алтернатива домаћим рјешењима, која морају бити
резултат компромиса постигнутих у доброј вјери. С тим у вези,

https://www.ohr.int/%d0%bb%d0%b0%d1%98%d1%87%d0%b0%d0%ba-%d1%81%d0%b5-%d1%81%d1%83%d1%81%d1%80%d0%b5%d0%be-%d1%81%d0%b0-%d1%81%d0%b8%d0%bb%d0%b0%d1%98%d1%9f%d0%b8%d1%9b%d0%b5%d0%bc-%d0%b8-%d1%87%d0%be%d0%b2%d0%b8%d1%9b/
https://www.ohr.int/%d0%bb%d0%b0%d1%98%d1%87%d0%b0%d0%ba-%d1%81%d0%b5-%d1%81%d1%83%d1%81%d1%80%d0%b5%d0%be-%d1%81%d0%b0-%d1%81%d0%b8%d0%bb%d0%b0%d1%98%d1%9f%d0%b8%d1%9b%d0%b5%d0%bc-%d0%b8-%d1%87%d0%be%d0%b2%d0%b8%d1%9b/
https://www.ohr.int/%d0%bb%d0%b0%d1%98%d1%87%d0%b0%d0%ba-%d1%81%d0%b5-%d1%81%d1%83%d1%81%d1%80%d0%b5%d0%be-%d1%81%d0%b0-%d1%81%d0%b8%d0%bb%d0%b0%d1%98%d1%9f%d0%b8%d1%9b%d0%b5%d0%bc-%d0%b8-%d1%87%d0%be%d0%b2%d0%b8%d1%9b/
https://www.ohr.int/%d0%bb%d0%b0%d1%98%d1%87%d0%b0%d0%ba-%d1%81%d0%b5-%d1%81%d1%83%d1%81%d1%80%d0%b5%d0%be-%d1%81%d0%b0-%d1%81%d0%b8%d0%bb%d0%b0%d1%98%d1%9f%d0%b8%d1%9b%d0%b5%d0%bc-%d0%b8-%d1%87%d0%be%d0%b2%d0%b8%d1%9b/


тактика  ултиматума  је  неприхватљива  као  средство  да  се
постигне  компромис.  Овај  приступ  има  подршку  Савјета  за
имплементацију мира и ЕУ. Власти се морају фокусирати на оно
што је могуће реализовати на краткорочном плану.

Поздрављајући политички договор о уставном амандману за Брчко,
високи представник Лајчак позвао је Парламент да усвоји овај
амандман  прије  састанка  Савјета  за  имплементацију  мира  у
марту. Лајчак је додао: “Рјешавање питања државне имовине сада
мора бити први и основни приоритет. Од кључне је важности да
предсједавајући Шпирић покрене процес израде пописа државне
имовине што је прије могуће. Без одговарајућег пописа ово
питање не може бити ријешено. Паралелно с тим потребно је,
такође,  израдити  и  усагласити  нацрт  Закона  о  државној
имовини”,  истакао  је  високи  представник.  

У  вези  са  уставном  реформом,  поново  је  потврђено  да  је
еволуција Устава неопходна за Босну и Херцеговину, али том
питању потребно је приступити веома пажљиво и уз подршку што
већег  броја  актера  из  разних  сегмената,  укључујући  и
међународну  заједницу.


